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HEILIGE CHRISTOFFELPAROCHIE 
GODS WOORD OP ZONDAG 

Evangelie, overweging en andere berichten van het pastoresteam 
6e zondag door het jaar, 12 februari 2023 

 

Inleiding 

 

De boodschap van het Nieuwe Testament bouwt voort 

op het Eerste Verbond. De prediking van Jezus zoals 

die in de Bergrede een begin vindt, kan niet zonder de 

dragende verhalen van het volk van Israël, het 

Godsvolk. Wat eens is verwoord, krijgt zijn vervulling 

in het leven, de dood en de opwekking van Jezus. 

Vervulling: op een geheel nieuwe wijze draagt Jezus 

het Woord van God uit en is zelf dat uiteindelijke 

Woord. De opdracht van God, zijn voorschriften, 

wetten en geboden, hebben een lange geschiedenis. 

Jezus bouwt voort op de Vaderen van het Eerste 

Verbond. Hij schaft ze niet af maar bouwt erop voort. 

 

Evangelie: Matteüs 5, 17-37 

 

In die tijd zei Jezus tot zijn leerlingen: Denkt niet dat 

Ik gekomen ben om Wet of Profeten op te heffen. Ik 

ben niet gekomen om op te heffen, maar om de 

vervulling te brengen. Want voorwaar, Ik zeg u: 

Eerder nog zullen hemel en aarde vergaan, dan dat één 

jota of haaltje vergaat uit de Wet, voordat alles 

geschied is. Wie dus een van die voorschriften, zelfs 

het geringste, opheft en zo de 

mensen leert, zal de geringste geacht 

worden in het Rijk der hemelen, 

maar wie ze onderhoudt en leert zal 

groot geacht worden in het Rijk der 

hemelen. 

Ik zeg u: Als uw gerechtigheid die 

van de schriftgeleerden en Farizeeën 

niet ver overtreft, zult gij zeker niet 

binnengaan in het Rijk der hemelen. 

Gij hebt gehoord dat tot onze voorouders is gezegd: 

Gij zult niet doden. Wie doodt zal strafbaar zijn voor 

het gerecht. Maar Ik zeg u: Alwie vertoornd is op zijn 

broeder, zal strafbaar zijn voor het gerecht. 

En wie tot zijn broeder zegt: raka, zal strafbaar zijn 

voor het Sanhedrin; en wie zegt: dwaas, zal strafbaar 

zijn met het vuur van de hel. Als gij uw gave komt 

brengen naar het altaar en daar schiet u te binnen dat 

uw broeder iets tegen u heeft, laat dan uw gave voor 

het altaar achter, ga u eerst met uw broeder verzoenen 

en kom dan terug om uw gave aan te bieden. Haast u 

het eens te worden met uw tegenpartij, zolang ge nog 

met hem onderweg zijt; anders zou uw tegenpartij u 

wel eens aan de rechter kunnen overleveren, en de 

rechter u aan de gerechtsdienaar, en zoudt gij in de 

gevangenis worden geworpen. Voorwaar, Ik zeg u: Ge 

zult daar niet uitkomen, voordat ge tot de laatste 

penning hebt betaald. 

Gij hebt gehoord dat er gezegd is: Gij zult geen 

echtbreuk plegen. Maar Ik zeg u: Alwie naar een 

vrouw kijkt om haar te begeren, heeft in zijn hart al 

echtbreuk met haar gepleegd. 

Indien uw rechteroog u tot zonde dreigt te brengen, ruk 

het uit en werp het van u weg; want het is beter voor 

u, dat één van uw lichaamsdelen verloren gaat dan dat 

heel uw lichaam in de hel wordt geworpen. En als uw 

rechterhand u tot zonde dreigt te brengen, hak ze af en 

werp ze van u weg; want het is beter voor u, dat één 

van uw lichaamsdelen verloren gaat dan dat heel uw 

lichaam in de hel terecht komt. Ook is er gezegd: Wie 

zijn vrouw verstoot, moet haar een scheidingsbrief 

geven. Maar Ik zeg u: Wie zijn vrouw verstoot, 

behalve in geval van ontucht, brengt haar ertoe 

echtbreekster te worden; en wie een verstoten vrouw 

huwt, begaat echtbreuk. 

Eveneens hebt gij gehoord, dat tot onze voorouders 

gezegd is: Gij zult geen valse eed doen, maar gij zult 

voor de Heer uw eden houden. Maar Ik zeg u in het 

geheel niet te zweren; noch bij de hemel, want dat is 

de troon van God; noch bij de aarde, 

want dat is zijn voetbank; noch bij 

Jeruzalem, want dat is de stad van 

de grote Koning. Ook bij uw hoofd 

moet gij niet zweren, want gij kunt 

niet één haar wit of zwart maken. 

Maar uw ja moet ja zijn en uw neen, 

neen; en wat daar nog bij komt, is 

uit den boze. 

 

Ter overweging 

 

Gerechtigheid speelt in onze wereld een grote rol. 

Dagelijks staan we oog in oog met ongerechtigheid om 

ons heen, in het groot en in het klein, in onze directe 

omgeving of ver weg. En we voelen ons vaak verlamd 

omdat we er nauwelijks iets aan kunnen doen. 

Ongerechtig is het immers, als mensen in de marge 

leven en nauwelijks aan een fatsoenlijk bestaan 

toekomen.  

Ongerechtig is het als mensen gedwongen zijn in stille 

armoede te leven en sociaal buitengesloten zijn.  

Ongerechtig is het als mensen slachtoffer worden van 

heersende politieke systemen die hen onvrij maken.  
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Ongerechtig is het als mensen elkaar de dood injagen 

op politieke, etnische of religieuze gronden. 

Ongerechtig is het als mensen gemarteld worden, 

omdat zij voor hun overtuiging uitkomen.  

Ongerechtig is het als de ene helft van de wereld leeft 

in overvloed, terwijl de andere helft van honger 

omkomt. Zo is er nog wel meer op te noemen. 

Jezus zegt vandaag: ‘Als uw gerechtigheid die van de 

schriftgeleerden niet ver overtreft, zult gij zeker niet 

binnengaan in het rijk der hemelen.’ Dat klinkt wel wat 

dreigend in onze oren. Moeten wij ons die woorden 

aantrekken, ook als wij proberen zo gerechtig mogelijk 

te leven? 

Gerechtigheid staat toch gelijk met 'ieder het zijne 

geven' of 'alles eerlijk tegenover elkaar afwegen'?  Dan 

komt toch ieder tot zijn recht en niemand komt dan 

toch iets te kort! Het zou inderdaad mooi zijn, als het 

zo ver was. 

Maar Jezus bedoelt met gerechtigheid blijkbaar iets 

anders. Gerechtigheid is voor Hem niet gebaseerd op 

het model van de weegschaal: niet te veel, niet te 

weinig, maar ieder precies afgewogen hetzelfde. Toch 

is dat waar de schriftgeleerden mee bezig zijn: het 

precies onderhouden van de geboden. Als je precies 

doet, wat de wet je voorschrijft - zo was hun 

redenering -, als je ieder het zijne geeft, dan zit je goed 

en kun je God recht in de ogen kijken.  

Toch vindt Jezus die gerechtigheid blijkbaar te weinig. 

Voor Hem heeft gerechtigheid niets te maken met 

wetten die voorschrijven 'ieder het zijne'. Voor Hem 

heeft gerechtigheid veel eerder te maken met mensen,  

met de onderlinge verhoudingen tussen mensen, die 

niet precies in wetten te vatten zijn. Gerechtigheid 

betekent voor Hem: wederzijdse hulp, hartelijkheid en 

welwillendheid. Dat gaat boven de voorgeschreven 

wetten uit. Gerechtigheid vraagt voor Hem om een 

houding van loyale trouw en inzet van binnenuit. 

Gerechtigheid wordt voor Hem niet bepaald door het 

gelijkgewicht, ieder evenveel , maar door het 'meer 

dan gewone'. 

Als Hij ons vandaag zegt: ‘Gij zult niet doden’, dan 

stemmen we daar natuurlijk mee in en zeggen we:  

‘Natuurlijk mag je niet doden! Dat doen we toch ook 

niet!’ Maar is daarmee de gerechtigheid gediend?  

Volgens Jezus blijkbaar niet, want Hij vraagt om een 

houding die verder gaat.  'Niet doden' betekent dan 

bijvoorbeeld: mensen niet doodzwijgen, niet als lucht 

beschouwen, doen alsof ze eenvoudigweg niet 

bestaan. 'Niet doden' betekent bij Jezus: bouwen aan 

het leven, respect hebben voor elkaar en voor de 

schepping. 

Of een ander voorbeeld dat Jezus geeft: ‘Als je voor 

het altaar te binnenschiet, dat de ander iets tegen je 

heeft, laat dan je offer voor het altaar staan en ga je 

eerst met je broeder of zuster verzoenen.’ Het zou 

immers best eens zo kunnen zijn, dat die ander het met 

je in orde wil maken, maar er de moed niet toe heeft. 

Dat is leven vanuit het hart, niet vanuit de wet. 

'Niet echtbreken' betekent bij Jezus: trouw zijn aan 

elkaar, zuinig zijn op elkaars geluk. 

'Niet stelen' betekent bij Jezus: bereid zijn te delen, je 

brood breken en delen met wie niets heeft. 

'Geen valse eed afleggen' betekent bij Jezus: de 

waarheid spreken, altijd, niet alleen als je een eed 

aflegt, nee, al je spreken moet waarachtig zijn. 

Gerechtigheid is in onze wereld een groot woord. We 

eisen haar terecht op voor alle mensen, voor alle 

wereldproblemen, voor de natuur om ons heen. We 

zouden al blij zijn, als er gerechtigheid zou heersen  

in economische zin: ieder het zijne, niemand iets te 

kort. Maar in Jezus' ogen moeten we nog verder gaan:  

niet alles vanuit een evenwicht berekenen, maar de 

ander naast ons vanuit ons hart benaderen en verder 

gaan dan verwacht kan worden, meer doen dan we 

gewoon zijn te doen. Dat is uiteindelijk de zin van de 

Wet, de Tora, zegt Jezus en daarom mag er geen jota 

of stipje van afgeschaft worden. Want Gods Wet 

beperkt zich niet tot de letter, maar gaat van het hart 

uit en slechts vanuit het hart kunnen we aan God raken. 

 

Gebed 
 

God, U die daar wilt wonen waar mensen oprecht zijn, 

eerlijk zijn van hart, en kiezen voor het leven, voor het 

goede, wij bidden U: 

moedig ons aan om te leven zoals U het bedoelt, 

en help ons uw aanwezigheid en heil  

zichtbaar te maken in ons en om ons heen. 

Wij vragen U dat door Jezus Christus uw Zoon, die 

met U en de heilige Geest, leeft in eeuwigheid. Amen. 
 

Mededelingen 
 

Deurcollecte PCI 

Deze zondag is er een deurcollecte voor de Parochiële 

Caritas Instelling (PCI). Caritas is van oudsher de 

noodhulp voor mensen in de parochie die dat nodig 

hebben. Een ieder die noodhulp behoeft, kan een 

beroep doen op Caritas, dat kan via de lokale 

werkgroepen, de Caritas-contactpersonen, het PCI 

bestuur of de pastores. De deurcollectes zijn de 

belangrijkste bron van inkomsten voor Caritas!   
 

Lourdes 

Van 11-16 september hopen we met een grote groep 

parochianen een bedevaart te maken naar Lourdes. 

Gaat u mee? Gun uzelf zo’n bijzondere ervaring. Meer 

informatie kunt u vinden op onze website: 

https://dechristoffel.nl/. Wanneer u deze link aanklikt 

en op de website bent, moet u een eindje naar beneden 

scrollen om de informatie te vinden.   
 

Prettig weekend gewenst,   

Pastoresteam  

https://dechristoffel.nl/
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Voor de kinderen 

 

Beste meisjes en jongens, 11 februari is een bijzondere dag. Deze dag vieren we Onze Lieve Vrouw van Lourdes, 

omdat de eerste verschijning van Maria, de moeder van Jezus, aan Bernadette op 11 februari 1858 heeft 

plaatsgevonden. Lourdes ligt in Frankrijk. Jaarlijks gaan heel veel mensen naar Lourdes toe.  

Ook onze parochie gaat in september naar Lourdes (zie op de vorige bladzijde). 

Wanneer je op onderstaande link klikt, kun je een kleurboekje downloaden met het bijzondere verhaal van 

Bernadette en Maria.  https://www.samueladvies.nl/wp-content/uploads/2012/12/h_bernadette.pdf  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Oplossing Rebus: 

https://www.samueladvies.nl/wp-content/uploads/2012/12/h_bernadette.pdf

